



2008 2018 2028

Government Commitment 政府承擔

Budget Initiatives 財政預算案的措施

Allocation of a recurrent funding of HK\$10 million per year by the Education Bureau, as announced by the Financial Secretary in the 2013-14 Budget

財政司司長在2013-14年度財政預算案中宣布，教育局每年撥款1,000萬港元

To support Industry Training Advisory Committees to launch new initiatives to further enhance the knowledge and skills of workers in the industries, and their competitiveness in the labour market

支持各行業培訓諮詢委員會開展新措施，進一步提升各行業從業員的知識和技能，以及在勞動市場的競爭力



HKQF Micro Movie 香港資歷架構微電影



Award Scheme for Learning Experiences 學習體驗獎勵計劃

The Award Scheme for Learning Experiences aims to recognise outstanding or emerging practitioners who can serve as role models for their respective industries and help attract the younger generation to pursue career in these fields.

學習體驗獎勵計劃旨在表揚各行業表現出色或嶄露頭角的從業員，他們可成為業界典範，有助吸引更多年輕人投身該等行業。



QF Fund 資歷架構基金

Recognising the importance of HKQF in maintaining a quality workforce, the Chief Executive announced in his 2014 Policy Address to establish a dedicated fund of HK\$1 billion—the QF Fund.

鑑於香港資歷架構對不斷提升工作人口的技能及質素十分重要，行政長官在2014年《施政報告》中宣布撥款10億港元設立專用的資歷架構基金。



To provide a steady source of income to support the sustainable development and implementation of HKQF

提供穩定的收入來源以支持香港資歷架構的持續發展和推行

In 2018, the Government injected HK\$1.2 billion into the QF Fund to further enforce and promote the development of HKQF.

政府於2018年已向基金再注資12億港元，進一步鞏固及推動香港資歷架構的發展。

Effectiveness of QF Fund 資歷架構基金之成效



Get to Know Different Industries with HKQF
(Project on QF Promotion in School Sector)
 HKQF帶你進入各行各業 (向中學宣傳資歷架構計劃)

Since 2014-15 academic year, the Qualifications Framework Secretariat has been organising a project with promotional activities for Secondary 4 to 6 students. Led by Industry Training Advisory Committees, the objective of the project is to promote knowledge about the industries in the context of HKQF to secondary school students. A wide variety of activities, including career talks, visits and workshops, are designed to facilitate further studies and career planning for students.

自2014-15學年開始，資歷架構秘書處舉辦以中四至中六學生為對象的宣傳計劃，計劃由行業培訓諮詢委員會主導，活動包括講座、工作坊及參觀等，目的是加深中學生對行業及香港資歷架構的認識，以助其升學及就業的規劃。

Arboriculture and Horticulture 樹藝及園藝




Banking 銀行




Beauty 美容




Elderly Care Service 安老服務




Hairdressing 美髮




Human Resource Management 人力資源管理




Import & Export 進出口




Information & Communications Technology 資訊科技及通訊




Insurance 保險




Jewellery 珠寶




Logistics 物流




Printing 印刷




Publishing 出版




Manufacturing Technology (Tooling, Metals & Plastics) 製造科技 (模具、金屬及塑膠)




Property Management 物業管理




Retail 零售




Testing, Inspection & Certification 檢測及認證




Watch & Clock 鐘錶


